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Nr 110.
Godkänd av första kammaren den 21 mars 1934.
Godkänd av andra kammaren den 21 mars 1934.

Riksdagens skrivelse till Konungen i anledning av Kungl. Maj:ts 
under fjärde huvudtiteln gjorda framställningar örn anslag 
till de värnpliktigas avlöning rn. m.

(Statsutskottets utlåtande nr 43.)

Till Konungen.

LANTFÖRSVARETS.
l:o) Uti den till riksdagen avlåtna, den 3 januari 1934 dagtecknade pro

positionen angående statsverkets tillstånd och behov för budgetåret 1934/1935 
har Kungl. Majit i avseende å avd. Lantförsvaret under fjärde huvudtiteln 
föreslagit riksdagen (punkt 16 av det vid propositionen fogade utdrag av 
statsrådsprotokollet över försvarsärenden för samma dag) att öka ordinarie 
förslagsanslaget till de värnpliktigas avlöning, nu 2,046,000 kronor, med
685,000 kronor till 2,731,000 kronor.

Riksdagen, som godkänner den av Kungl. Maj:t föreslagna beräkningen av 
anslaget till de värnpliktigas avlöning, får anmäla, att riksdagen ökat ordi
narie förslagsanslaget till de värnpliktigas avlöning, nu 2,046,000 kronor, med
685.000 kronor till 2,731,000 kronor.

SJÖFÖRSVARET.
2:o) Kungl. Majit har i avseende å avd. Sjöförsvaret under fjärde huvud

titeln föreslagit riksdagen (punkt 73) att öka ordinarie förslagsanslaget till de 
värnpliktigas avlöning, nu 360,000 kronor, med 140,000 kronor till 500,000 
kronor.

I samband med Kungl. Maj:ts förslag har riksdagen till behandling förehaft 
en inom riksdagen väckt motion (I: 43), vari hemställts, att riksdagen ville 
besluta dels att öka anslaget till underhåll av flottans fartyg och byggnader 
med 200,000 kronor, dels ock att minska anslagen t ill de värnpliktigas avlöning 
m. m., till inskrivnings-, mönstrings- och färdkostnader, till understöd åt de 
värnpliktigas familjer, till förplägnad, till beklädnad, till kasern- och förpläg- 
nadsutredning m. m., till bränsle, lyse, vatten, renhållning och tvätt m. m. och 
till sjukvård med de belopp, som betingas av den föreslagna minskningen av- 
marinens värnpliktiga ur ersättningsreserven.

Uti den av Kungl. Majit framlagda anslagsberäkningen ha för flottans 
stationer och varv upptagits 62,000 tjänstgöringsdagar för värnpliktiga, till
hörande ersättningsreserven. Härtill komma 6,200 dagar för ersättnings- 
reservister, avsedda för tillgodoseendet av bemanningsbehovet för statens isbry- 
tarfartyg. I motion I: 43 yrkas nu, att ifrågavarande för stationerna och 
varven beräknade värnpliktiga skola utbytas mot civil arbetskraft, och att på 
grund härav anslaget till flottans underhåll och byggnader skall ökas med
200.000 kronor, varvid samtidigt erforderlig minskning bör ske i de anslag, 
som äro beroende av antalet tjänstgöringsdagar för värnpliktiga.
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Det i motionen gjorda yrkandet finner riksdagen vara en fråga av sådan 
räckvidd och betydelse, att riksdagen icke nn vill fatta principiell ställning 
till detsamma. Riksdagen förutsätter, att försvarskommissionen kommer att till 
slutlig prövning upptaga detta spörsmål. Emellertid anser sig riksdagen böra så
som en tillfällig och av rådande arbetslöshet uteslutande betingad åtgärd minska 
det av Kungl. Majit för nästa budgetår till 62,000 upptagna antalet tjänst- 
göringsdagar för handräckningsmanskapet vid flottan i syfte att åt veder
börande varvsmyndigheter härigenom bereda visst utrymme för anställandet 
av civila arbetare. Riksdagen vill emellertid i detta sammanhang framhålla 
önskvärdheten av, att vid anställandet av dessa arbetare hänsyn i möjligaste 
mån tages till huruvida vederbörande sakna försörjningsmöjligheter. Enligt 
vad riksdagens vederbörande utskott inhämtat skulle ett 50-tal civila arbetare 
kunna beredas tjänstgöring vid örlogsvarven. Detta skulle medföra, att an
slaget till underhåll av flottans fartyg och byggnader måste ökas med omkring
120,000 kronor. I stället för beräknade 500 man ersättningsreservister med 
140 dagars tjänstgöring skulle, därest nämnda antal civila arbetare anställdes, 
allenast behövas ungefär 300 man med i runt tal sammanlagt 40,000 tjänst- 
göringsdagar. Hänsyn har då tagits till viss genomsnittlig avgång under 
tjänstgöringen. Härigenom skulle å anslaget till de värnpliktigas avlöning 
uppstå en besparing av (62,000—40,000=) 22,000 X 0.so eller 11,000 kronor. 
För samtliga anslag, som beräknas med hänsyn till antalet tjänstgöringsdagar, 
utgör besparingen inemot 50,000 kronor.

Med här ovan föreslagna jämkningar finner sig riksdagen böra bifalla 
Kungl. Maj:ts förslag, som för flottan upptager ett antal tjänstgöringsdagar 
för till linjetjänst uttagna värnpliktiga, kadetter m. fl. av 468,600 och för 
kustartilleriet av 170,000 dagar, ävensom för ersättningsreserven vid flottan 
av 68,200 och vid kustartilleriet av 80,000 dagar. Sammanfattningsvis skulle 
alltså enligt riksdagens mening antalet tjänstgöringsdagar för värnpliktiga 
för budgetåret 1934/1935 böra beräknas på följande sätt:

Flottan.
Linjen ..............................................................................................  468,600 dagar
Ersättningsreserven (40,000 -j- 6,200 =) ..................................... 46,200 „

Summa 514,800 dagar.

Kustartilleriet.
Linjen ..............................................................................................  170,000 dagar
Ersättningsreserven ....................................................................... 80,000 „

Summa 250,000 dagar.
Anslaget till avlöning åt de värnpliktiga vid marinen för budgetåret 1934/ 

1935 bör följaktligen upptagas med (553,400 X 0.50+ 211,400 X 1.00 -|- 
600 =) 488,700 kronor, vilken summa torde böra avjämnas till 489,000 kronor.

Riksdagen får anmäla, att riksdagen
dels i anledning av förevarande motion (I: 43) beslutat att utbyte av värn

pliktiga, tillhörande ersättningsreserven, mot civila arbetare vid flottans 
stationer och varv skall äga rum, i vad avser ett antal av 22,000 tjänstgörings
dagar för värnpliktiga;

dels ock ökat ordinarie förslagsanslaget till de värnpliktigas avlöning, nu
360,000 kronor, med 129,000 kronor till 489,000 kronor.
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FLYGVAPNET.
3:o) Kungl. Majit har i avseende å avd. Flygvapnet under fjärde huvud

titeln föreslagit riksdagen (punkt 118) att minska ordinarie förslagsanslaget 
till de värnpliktigas avlöning och färder m. m., nu 140,700 kronor, med 3,400 
kronor till 137,300 kronor.

Mot Kungl. Majlis förslag har riksdagen icke funnit anledning till erinran.
Riksdagen får alltså anmäla, att riksdagen minskat ordinarie förslagsanslaget 

till de värnpliktigas avlöning och färder m. m., nu 140,700 kronor, med 3,400 
kronor till 137,300 kronor.

Stockholm den 21 mars 1934.

Med undersåtlig vördnad.

Nr lil.
Godkänd av första kammaren den 21 mars 1934 
Godkänd av andra kammaren den 21 mars 1934

Riksdagens skrivelse till Konungen i anledning av Kungl. Maj-.ts 
proposition angående utbetalning förskottsvis av statsbidrag 
till vägbeläggningar med begränsad varaktighet.

(Statsutskottets utlåtande nr 44.)

Till Konungen.

I en den 16 februari 1934 till riksdagen avlåten proposition, nr 131, har 
Kungl. Majit, under åberopande av bilagt utdrag av statsrådsprotokollet över 
kommunikationsärenden för nämnda dag, föreslagit riksdagen medgiva, att 
väg- och vattenbyggnadsstyrelsen för utförande av sådan vägbeläggning med 
begränsad varaktighet, för vilken anläggningskostnaden enligt gällande be
stämmelser må inräknas i kostnadsunderlaget för beräkning av statsbidrag 
till vägunderhåll, må med anlitande av statens automobilskattemedelsfoud 
till vederbörande vägdistrikt i mån av arbetets fortgång utbetala högst det 
belopp, varmed vägdistriktet under påföljande år skall på grund av nämnda 
arbete tillgodoföras statsbidrag till vägunderhåll; skolande sålunda förskotts
vis utbetalat belopp ersättas i samband med utanordnandet av vägdistriktet 
nämnda år tillkommande statsbidrag till vägunderhåll.

Förevarande, av Kungl. Majit framlagda förslag avser att underlätta väg- 
distriktens finansiering av arbetena med halvpermanenta beläggningar (i 
huvudsak utförda med bindemedel, bestående av asfalt eller tjära) genom att 
distrikten redan under arbetsåret förskottsvis erhölle statsbidrag härtill. 
Departementschefen har förutsatt, att medel för halvpermanenta beläggningar 
ej tagas i anspråk i större omfattning än som ur skilda synpunkter kan vara 
skäligt och lämpligt.

Med hänsyn till vad departementschefen sålunda och i övrigt anfört har 
riksdagen ansett sig böra godkänna Kungl. Majits förslag.

Riksdagen får alltså anmäla, att riksdagen medgivit att väg- och vatten
byggnadsstyrelsen för utförande av sådan vägbeläggning med begränsad 
varaktighet, för vilken anläggningskostnaden enligt gällande bestämmelser må


